
Drazí přátelé.

Všechny Vás srdečně zdravím s příchodem letošního 
podzimu, a tím i blížícími se komunálními volbami. 
Toto období je vždy pro starostu a zastupitelstvo 
městyse důvodem k hodnocení společně vykonané 
práce za uplynulé volební období – shrňme si 
tedy ty (aspoň z mého pohledu) nejvýznamnější 
investiční, neinvestiční a kulturní akce, které se nám 
podařily v minulém volebním období realizovat.

V roce 2010 se podařilo zdárně dokončit projekt 
vybudování Kulturního a společenského centra v Dubě 
nad Moravou.  Z dalších investičních akcí v tomto roce 
lze připomenout výměnu a montáž oken na horní budově 
ZŠ, dále pak rozšíření splaškové kanalizace v Bolelouci 
a Tučapech – Hlavní výtlačný řád A8 – 1 Bolelouc. 

O rok později došlo z důvodu nedostatečné kapacity 
k rozšíření budovy Mateřské školky, a sice k přístavbě 
šatny a sociálního zařízení pro nejmenší děti. V témže 
roce došlo k zateplení objektu horní budovy ZŠ, 
včetně zhotovení nové fasády. Dále se podařilo na 
katastru naší obce vybudovat zbrusu nový úsek 
regionálně významné Moravské cyklostezky, a to 
mezi obcí Charváty a místní části městyse Bolelouc.

Tempo rozvoje městyse nepolevilo ani v následujících 
letech, kdy došlo například k výměně stávajících 
dosluhujících elektrorozvaděčů veřejného osvětlení 
v Dubu nad Moravou za nové, čímž jsme dosáhli značné 
úspory elektrické energie; dále 
k vybudování Obecního parku 
a Naučné stezky v Bolelouci, 
zrestaurování sousoší sv. Floriána 
na náměstí v Dubu nad Moravou, 
vybudování nového chodníku 
z Tučap do Dubu nad Moravou 
a opravy stávajících chodníků 
nebo obnovu krajinných struktur 

– vysázení alejí v délce více jak 7 
km. V rámci dotace, kterou získal 
mikroregion Království, byl 
vybudován bezdrátový rozhlas a dále pak protipovodňová 
signalizační zařízení na řece Moravě.

Po celé období vynakládal městys jako zřizovatel 
nemalé finance na provoz základní a mateřské školy, 
dvou místních knihoven, hasičské zbrojnice, sokolovny, 
fotbalového hřiště a dalších objektů. Rovněž jsme vždy 

podporovali činnost církve, místních spolků, podílíme se na 
organizaci a finančním zabezpečení desítek společenských, 
kulturních a sportovních akcí. Rád bych zmínil koncertní 
vystoupení Felixe Slováčka s Jitkou Zelenkovou,      
houslového virtuosa Václava Hudečka, Jana Svěceného 
a našeho umělce Antonína Hradila, koncert zpěvačky 
Petry Janů, nebo skupiny Tomáš Kočko a orchestr. 

V letošním roce došlo k rozšíření dětského hřiště v Dubě 
nad Moravou i odpočinkové plochy na Naučné stezce 
v Bolelouci o další herní prvky. Nadále řešíme problém 
s kvalitou pitné vody, která je do naší obce dodávána 
společným vodovodem Svazku obcí Dub nad Moravou, 
Věrovany a Charváty a vykazuje vysoké hodnoty 
dusičnanů obsažených v pitné vodě. Problém by mohl 
být částečně vyřešen, jestliže bude do zdroje pitné vody 
dopravena kvalitnější voda z nově otevřené studny.

V současnosti se zpracovává projektová dokumentace na 
rekonstrukci a přestavbu bývalé MŠ v Bolelouci. Nově 
vybudované prostory budou sloužit místním spolkům 
pro vzájemná setkání, cvičení či besedy. Taktéž je již 
zpracována projektová dokumentace na vybudování a 
rozšíření chodníku z dubského náměstí na Sokol a již bylo 
zahájeno územní řízení.

Do dalších let přeji našemu městečku jen to nejlepší, 
voličům přeji přesnou volbu a budoucím zastupitelům 
přeji mnoho úspěchů v jejich práci. Závěrem bych rád 
poděkoval všem spoluobčanům, kteří přispívají jakoukoli 
pomocí k rozvoji naší obce.

V dokonalé úctě
Vítězslav Křesina



Společenská kronika

za období od 01.05.2014 -  do 31.08.2014

Do svazku městyse Dub nad Moravou byli zapsáni: 

Pavelka Lukáš   Dub n/Mor.
Procházková Tereza  Dub n/Mor.
Maxa Pavel   Dub n/Mor.

Čečmanová Eliška          Dub n/Mor.
Krch Jakub           Bolelouc
Číhal Jakub           Bolelouc 

Přejeme hodně zdraví, mnoho radosti a štěstí při výchově nejmladšího potomka.

Blahopřejeme všem našim spoluobčanům, kteří se dožili
významného životního jubilea a oslaví 80 a  více roků :

80 let -  Hanzlíková Ludmila    Dub n/Mor.

81 let   - Hradilová Ludmila  Dub n/Mor.
 - Leher Walter       Dub n/Mor.
 - Fišer Josef                  Bolelouc
 

82 let - Kluková Anna  Dub n/Mor.
 

83 let  - Vychodilová Vlasta  Dub n/Mor.
 - Václavík František     Bolelouc
 - Bábek Zdeněk  Tučapy
 - Eštvan Petr   Bolelouc
   

84 let  - Kočičková Marie  Dub n/Mor.
           - Fryčová Anna            Dub n/Mor.

85 let - Ježáková Olga             Dub n/Mor.

 - Balková Rozálie            Bolelouc

 - Bejdáková Berta            Bolelouc

 - Kluka Miroslav            Bolelouc

86 let   - Zedníková Marie            Dub n/Mor.
 - Richterová Božena            Bolelouc
 

88 let   - Pospíšilová Blažena            Tučapy
 - Čechová Milada            Dub n/Mor.

90 let  - Hradilová Marie            Bolelouc

Rozloučili jsme se s těmito  spoluobčany:

 Vysloužilová Marie  Dub n/Mor.

 Vajda Ladislav  Dub n/Mor.

Vychodilová Blažena          Tučapy

Vychodil Radomír          Tučapy

Přejeme hodně  zdraví do dalších let.

Dohnálková Eva
Matrikářka              



Zahájení školního roku 2014 – 2015, proběhlo nově a netradičně.Velké 
shromáždění 250 žáků, jejich rodičů, prarodičů, zástupců obce, atd. 
proběhlo tentokrát ve farní stodole. Hlavně prvňáčci byli velmi dychtiví, 
s malými obavami a hlavně s očekáváním.

Ty obavy odešly, když byl každý prvňáček představen, byl dekorován 
šerpou s nápisem, s ručně vyrobeným medvídkem a 
poté byl předán svému patronovi 
z 9. Třídy. Jelikož však počet 
prvňáčků převýšil počet 
deváťáků, měli někteří prvňáčky 
dva.

Pamatujete si ještě svůj první 
školní den? Já tedy ne. Letošní 
prvňáčci, kterých je pro školní rok 
2014 – 2015 tolik, že jsou rozděleni 
do dvou tříd, A a B, si tento den 
určitě pamatovat budou. 

Prvňáci si užili velký den.

šerpou s nápisem, s ručně vyrobeným medvídkem a 
poté byl předán svému patronovi 

 V současné době je v mateřské škole zapsáno 70 dětí, které jsou podle věku rozděleny do tří tříd. Ve 3. třídě 
máme integrované jedno dítě, péči o něho zajišťuje asistent pedagoga. V mateřské škole je pět pedagogických 
pracovnic a tři provozní zaměstnanci.

V prázdniny v mateřské škole proběhly výměny oken ve dvorním traktu, takže již v celé budově máme okna 
nová. V mateřské škole máme několik odpoledních doplňkových činností pro naše předškoláky. Zaměřili jsme se 
na “Přípravu na školu”, “Dramatiku” a nově “ Enviromentální aktivitu”.

Již se těšíme, jak se nám práce s dětmi bude dařit.

 Také hudební škola zahájila nový školní 
rok 2014 – 2015. U nás v Dubu nad 
Moravou působí již třetím rokem HŠ IŠA 
z Olomouce. 

Pro tento školní rok se přihlásilo 26 dětí a 
učí se hře na klavír, kytaru a flétnu. Aktivity 
našich dětí jsou bohaté a různorodé a to je 
ta pravá prevence sociálně patologických 
jevů, protože dítě, které navštěvuje hudební školu, knihovnu, výtvarku, hraje 

fotbal, nebo cvičí aerobic, nemá čas na čmárání po zdech domů a na rozbíjení oken.

Závěrečný koncert v květnu 2014 navštívil také pan senátor Ing. Martin Tesařík a přispěl i nemalou částkou na 
nákup hudebních nástrojů, které budou zapůjčeny dětem rodičů, kteří si jejich nákup nemohou dovolit.

Přejme dětem hodně úspěchů a rodičům radost z toho, co jejich děti dovedou.

Ludmila Skopalová

Mateřská škola se hlásí v roce 2014 - 2015

Hudební škola



 Skončila tradiční velká pouť v Dubu nad Moravou a podzim klepe na dveře. Dubští skauti opět nezaháleli. 
Podělíme se s vámi o naše zážitky. Tento rok je pro nás plný významných výročí. To nejvýznamnější je 25 let 
od založení našeho skautského střediska v Dubu nad Moravou. Dále 20 let spolupráce s holandskými skauty a 
to především s oddílem BROWSEA GROUP 66 ROTTERDAM a také 15 let spolupráce s kanadskými skauty 
z provincií Ontario a Britská Kolumbie. Co se výročí týká, nesmíme opomenout také 20 let spolupráce se 
skautským projektem „Obnovení poutního místa na Staré Vodě“ ve vojenském prostoru Libavá. Tuto akci již 6 
rokem s námi na jaře navštěvují i skauti z Kanady, kteří neváhají urazit tisíce kilometrů aby pomohli dobré věci. 
A jen na doplnění, co se mezinárodních kontaktů týká: dlouhodobě také spolupracujeme se skauty z Polska, 
Anglie, Itálie, Finska, Rakouska, Chorvatska, Austrálie a dalšími. Dubští skauti získali ve skautském světě 
silný kredit díky precizní organizaci výměnných akcí, což je potěšující, ale zároveň i do budoucna zavazující. 

Nyní o akcích, které jsme uskutečnili:

9.-17.5. Zcela zaplněný 
autobus vyrazil  do 
holandského Vlaardingenu, 
kde se pěkná klubovna 
místních skautů stala 
našim útočištěm. Hned 
druhý den v sobotu jsme 
vyjeli na  plánovaný výlet 
do Amsterodamu. Počasí 
bylo velmi nevlídné, 
přesto jsme si za stálého 
deště a větru (což je pro 
Holandsko typické) prošli 
celé centrum města. 
V neděli nás velký vítr  
neodradil vyrazit na další 
plánovaný výlet, tentokrát 
na pobřeží severního 
Atlantiku do Hoeck van Holland, který je bránou do jednoho z největších přístavů světa Rotterdamu. Silný vítr 
a vlny bičovaly pobřeží, ale výletníci se v klidu procházeli po pláži a sbírali mušličky. A jak nám tradice velela, 
několik odvážlivců vběhlo do ledové vody. Navštívili jsme také obrovská vrata přístavu, která jsou schopna 
zadržet povodňovou vlnu až do výšky 5 metrů. Potěšitelné při exkurzi bylo, že obrovské klouby, které bránu 
otevírají byly vyrobeny v České republice ve Škodě Plzeň. V pondělí se počasí umoudřilo a vysvitlo sluníčko. 
Proto se výlet k tobogánům v Duinrelu a následnému navštívení zábavného parku vydařil. V úterý nás čekal 
nejvzdálenější výlet od naší klubovny a to do města Haderwaik, jehož vyhlášenou atrakcí je Delfinárium. Ve 
středu jsme navštívili třetí největší zábavní park v Evropě – Efteling. Co všechno se dá zažít a vidět, těžko 
popsat. Je to ráj pro děti a všechny romanticky či dobrodružně založené dospěláky.Ve čtvrtek jsme navštívili 
největší větrné mlýny na světě v Scheidamu, farmu na výrobu sýrů (kterou jsme docela slušně vykoupili, neboť si 
vyhlášené sýry každý vezl domů jako suvenýr). V podvečer nás  přivítali naši přátelé v Rotterdamu, ve skautské 
klubovně BROWSEA GROUP 66. Připravili pro nás bohaté občerstvení. Pobesedovali jsme  a zazpívali u 

hřejivého ohně. Společně jsme tak oslavili 20 let spolupráce. 
V pátek poslední den pobytu v Holandsku, jsme si prohlédli 
centrum Rotterdamu, uklidili klubovnu, rozloučili se s přáteli a 
vyrazili na cestu domů. V Belgii jsme udělali krátkou zastávku 
v hlavním městě v Bruselu  a pak už přes Německo nonstop domů.

22.5. přicestovala  z Kanady 14 členná skupina našich  přátel. První 
akcí pestrého programu byla účast na brigádě poutního kostela 
na Staré Vodě. Zde jsme z důvodů našich  výročí uskutečnili 
charitativní koncert  v kostele sv. Anny. Za účasti skupiny 
Záskok s hostem Danem Parákem, muzikantů z Kanady, Polska 

s Kanaďany 
jsme se bavili 
výborně

Skautská hlídka



a Senegalu. Výtěžek dobrovolného vstupného 
jsme předali sdružení „Jdeme autistům 
naproti“ z Olomouce v částce 5.634 Kč.

Od pondělí do středy jsme navštívili 
s kanadskými přáteli Prahu. Ve čtvrtek jsme 
společně s našimi skauty uskutečnili náročný 
výstup do sedla pod Lysou horou zvaném 
Ivančena. 

Vynesli jsme a umístili 40 kilogramovou 
mramorovou pamětní desku  na mohyle, 
kterou tu od roku 1945 každoročně vrší svými 
kameny skauti z celého světa na památku pěti 
skautů, které nechalo zastřelit gestapo za 
pomoc odboji, pouhé dva dny před koncem 
druhé světové války.

V pátek 30.5. se kanadští skauti rozloučili v rodinách 
ve kterých byli ubytováni a zajeli si prohlédnout 
historickou část Olomouce. V podvečer nás 
čekal odjezd do Rakouska.  Zde jsme kanadským 
skautům zajistili rafting na krásných řekách 
Salza a Enns, kterého se s nimi zúčastnilo i 5 
našich skautů. 2.6. jsme se ve Vídni rozloučili. 

 Zorganizovat takové dvě mezinárodní akce 
po sobě nebylo jednoduché a proto patří všem, co 
pomáhali ke kladnému průběhu velký dík.

Zbytek června jsme věnovali vybudování nového 
mostu na tábořiště v Lipové. Pomáhali zajišťovat 
dětské dny v Čelčicích, Kralicích a Ivani.

O víkendu 13.-15.6. se naši členové aktivně zapojili 
do projektu „Kapka“. Výtěžek je vždy určen pro 
registr dárců kostní dřeně.

Od 1.- 17.7. jsme pořádali tradiční letní tábor 
v Lipové. Opět jsme si užili spoustu společných dnů 
za krásného počasí v lesích Drahanské vrchoviny. 
Velmi potěšitelné je, že se k nám začínají vracet naši 
bývalí členové (kteří před 25 lety jako děti tábořily 
na tomto místě) se svými ratolestmi. Hostem tábora 
byl i náš dlouholetý přítel Arjan Becker z Holandska.

19.7. jsme pořádali na výletišti u Bolelouckého 
jezu tradiční Indiánský dětský den s večerním 

country bálem. Počasí nám přálo, tak se mohli 
děti i dospělí dosyta vyřádit u spousty aktivit.Tato 
akce je organizačně i materiálně velmi náročná, 
proto patří velký dík všem, co se o zdárný průběh 
akce zasloužili. Jak jednotlivcům, tak sponzorům.

24.8. naši členové vypomáhali na průběhu Dožínkové 
pouti + dozor u stanovišť pro děti 

6.-7.9. jsme se také zapojili do průběhu hlavní pouti. 
Zúčastnili  jsme  se  ranních  úklidů  a  služby na parkovišti.

12.9. proběhla finanční sbírka „Světluška“ pro Nadaci 
českého rozhlasu. Výtěžek pomáhá nevidomým 
či lidem s těžkým zrakovým postižením. Sbírku 
jsme uskutečnili v Městysi Dub nad Moravou a 
Věrovanech. Díky Vám vážení spoluobčané jsme 
vybrali částku 24.624 Kč.

Velký dík také patří dětem a některým rodičům, kteří vás 
s kasičkami obcházeli.

19.9.Brigáda při srážce Mlýnského potoka. Uklízeli jsme 
břehy od odpadků které sem přinesla voda, nebo je zde 
vyhodili nezodpovědní občané. Čistili jsme prostor od 
Bolelouckého jezu po Černý kříž u Nenakonic.

  Za  oddíly Dakota a Severka

    Lubomír Vaňák - Ester

Náš fotbalový oddíl se dočkal dalšího velkého úspěchu. Mladší žáci se ve své kategorii  v jarní části 
probojovali až do finále okresního přeboru, kde se utkali s týmem Bohuňovic. Obě finálová utkání skončila 
vítězstvím soupeře a tak naši obsadili krásné druhé místo. V době vydání tohoto čísla zpravodaje byla zahájena 
podzimní část fotbalové soutěže, které se účastní naše fotbalové oddíly. 

Oddíl kopané



V rámci letní přípravy se naši hráči zúčastnili 
několika turnajů a přípravných zápasů. Mladší žáci 
se na již tradičním turnaji pod záštitou předsedy 
Okresního fotbalového svazu umístili na prvním 
místě. Na turnaji který pořádal fotbalový oddíl 
Troubky obsadili 3.místo. 

Starší žáci se zúčastnili turnaje o pohár 
starosty Brodku u Přerova, kde obsadili druhé místo. 
Nejlepším hráčem celého turnaje byl vyhlášen hráč 
TJ Sokola Dub nad Moravou Zdeněk Vychodil.

 Oddíl dorostu přijal pozvání oddílu z Lověšic 
a zde na turnaji obsadil třetí místo. Nejlepším střelcem 
turnaje byl dubský hráč David Hrabal

V našem fotbalovém areálu v letní přestávce proběhla 
v budově občerstvení rekonstrukce sociálního 
zařízení. Pro větší pohodlí našich fanoušků a 
návštěvníků byla provedena oprava laviček k sezení 
a prostor pod lavičkami byl vydlážděn zámkovou 
dlažbou. 

 Závěrem bych chtěl poděkovat jménem 
našeho fotbalového oddílu obecnímu úřadu Věrovany, 
obecnímu úřadu Městyse Dub nad Moravou, MUDr. 
Aloisi Hrabalovi, firmě KRBY  KAMNA – Martin 
Pinta za poskytnutí finančních příspěvků pro činnost 
oddílu kopané.

Radovan Kotulek

   V neděli 24. srpna se stal náš městys Dub nad Moravou 
centrem pro většinu z těch, kteří obhospodařují širé 
hanácké lány, a nebo se jinak angažuji v zemědělství. 
Celé rodiny rolníků, ale i dalších návštěvníků zavítaly 
na Hanáckou dožínkovou pouť do poutního areálu 
dubského kostela.    Už dopoledne rozezněla dubské 
náměstí dechová kapela Věrovanka pod taktovkou 
Jiřího Uhlíře, která posléze doprovázela slavnostní 
průvod směřující do poutního kostela. V průvodu 

byly neseny dožínkové věnce a další plody práce 
zemědělců z úrodné Hané. Mši svatou, při které se 
děkovalo za letošní bohatou úrodu, sloužil generální 
vikář Olomoucké arcidiecéze Mons. Josef Nuzík 
společně s dubským proboštem P. Janem Kornekem. 
Na závěr mše byly všem přítomným rozdány 
posvěcené bochníky chleba. 

Zemědělci z Hané děkovali za úrodu v Dubě nad Moravou



   Po té již kroky všech mířily do nově 
zrekonstruovaného farního dvora, kde byl připraven 
nebývale bohatý kulturní program. Na pódiu se 
během celého odpoledne vystřídalo devět souborů, 
např. dechová hudba Březované, cimbálové muziky 
Primáš a Strýci, hanácký mužský sbor Rovina či 
folklórní soubor Dunajec. Na nově vydlážděné 
ploše za Mariánskou rezidencí probíhaly ukázky 
lidových řemesel a historické zemědělské techniky. 
Chybět nemohl ani prodej a ochutnávka hanáckých 
regionálních potravin, které se nabízely ve vkusných 
dřevěných stáncích. Sám musím konstatovat, že 
většina prezentovaných vzorků byla opravdu výborná 
a je jen škoda, že se s nimi většinou na pultech 
našich obchodů nepotkáme. Ani na ty nejmenší se 
nezapomnělo. Pro ně byl připraven zábavný program 
se zemědělskou tématikou na ploše multifunkčního 
hřiště. Každé dítko plnilo určené úkoly a po jejich 
splnění obdrželo zaslouženou odměnu. Nechyběl ani 
dětmi oblíbený skákací hrad. Na regulérnost soutěží 
a skotačení dětí dohlížel maskot pouti - plyšová 
kravička. 

   Na závěr, okolo šesté hodiny večer, byl nachystán 
zlatý hřeb programu a to lidová veslice s dechovou 
hudbou Gloria. Tato kapela patří k těm nejlepším 

v tomto hudebním žánru a věřím, že si všichni 
účastníci veselice přišli na své. Pouť byla netradičně 
ukončena planým poplachem požáru dubské školy 
okolo deváté hodiny večer, kdy se k horní budově 
školy sjelo více jak 10 hasičských aut z celého okolí. 
Musím pochválit dubské hasiče, že byli na místě jako 
první a opravdu v rekordním čase. Je vidět, že je na 
naši jednotku hasičů spolehnutí.

   Celá organizace Hanácké dožínkové pouti by 
nebyla možná v takovém rozsahu, pokud by nad 
jejím konáním nepřevzal záštitu ministr zemědělství 
Marian Jurečka, který se také celé pouti i se svou 
paní aktivně účastnil a je jejím spoluzakladatelem. 
Poděkování též patří panu Ing. Petru Baštanovi za 
velký podíl na organizaci celé pouti a ministerstvu 
zemědělství za poskytnutý finanční příspěvek. 

   Na závěr si můžeme jen přát, aby se podobná 
reprezentativní akce uskutečnila i napřesrok, kdy 
centrem všech zemědělců a jejich příznivců koncem 
léta již není Náměšť na Hané, ale náš městys Dub nad 
Moravou.     

        
                                            Ing. Ivo Čečman  
           místostarosta městyse

Obecní policie informuje

       Mnoho občanů se ptá, jaká je náplň práce 
Obecní policie. Mně, jako strážníkovi mimo běžné 
pochůzky chodí např. SMS zprávy o dopravních 
nehodách a požárech z IZS. Společně s jednotkou 
místních dobrovolných hasičů vyjíždíme k dopravním 
nehodám a k požárům. Jsem členem povodňové 
komise a mám na starosti kontrolu a SMS informace 
z povodňových čidel. 

I občan se může zapojit.                                     

       Chtěl bych touto cestou vyzvat všechny 
občany, pokud chtějí ,,oznámit” nějaké podezření 
ze spáchání  přestupku, aby kontaktovali  strážníka 
obecní policie. Můžete se případně dostavit na 
služebnu OP ( pondělí od 15.00 do 17.00 hod ), 
zavolat na tel. 724 549 019 a nebo napsat na e-mail: 
obecnipolicie@dubnadmoravou.cz. V naléhavých 
případech volejte  policii ČR  OO Lutín tel.585 
944 487 a nebo na bezplatnou tísňovou linku 158.               

Kamery nespí!   
                                                                                     
      O tom jsem vás informoval již v minulém 
článku  zpravodaje. V tomto roce bylo na žádost 
policie ČR vydáno několik kamerových záznamů 
pro jejich další vyhodnocení a možné šetření.    

Řidiči a jejich přestupky:
 
         Bohužel musím konstatovat na adresu 
některých řidičů, že jsou nepoučitelní. Trvale porušují 
pravidla silničního provozu - nedbají na značku zákaz 
zastavení, parkují svá vozidla v protisměru (škola, 
školka, pošta) a nepoužívají bezpečnostní pásy.  Tato 
povinnost platí vždy i na krátké vzdálenosti.              
                                            
 Snažím se z pozice své funkce postupovat 
spíše cestou domluvy, ale i jako strážník obecní 
policie mohu uložit blokovou pokutou až do výše 
2000,- Kč a nebo mohu přestupek oznámit na správní 
orgán odboru dopravy, kde může být pokuta mnohem 
vyšší. 

Alkohol za volant nepatří!
   
      Po připomínkách občanů byl obecní 
policii zakoupen digitální alkohol tester. A jaké 
jsou výsledky? Bylo provedeno několik desítek 
orientačních dechových zkoušek u řidičů motorových 
vozidel, z toho dvě měly pozitivní výsledek na 
alkohol. Věc byla v obou případech předána policii 
ČR a následně správnímu orgánu!

Strážník OP



    I v tomto čísle bych ráda využila příležitost 
poděkovat skupině Záskok,  která měla v sobotu 6. 
9. 2014 vystoupení v prostorách hřiště u sokolovny 
jako "předskokani" večer následující diskotéce, 
kterou organizovali mladí sokolové z Dubu. Během 
jejich hudební produkce se jim podařilo vybrat 
finanční částku 1857Kč, kterou poskytli jako dar 
naší neziskové organizaci "Jdeme autistům naproti 
Olomouc". Jak jsem již uváděla v minulém čísle 
Dubského zpravodaje, naše organizace se věnuje 
dětem s autismem a jejich rodinám. Jako nezisková 
organizace jsme financováni z grantů a dotací, které 
jsou ovšem nenárokové a my jsme nuceni shánět 
finanční prostředky na naší činnost i jiným způsobem.
     Ráda bych informovala také všechny občany, kteří nám již někdy přispěli, 
že částka vybraná skauty v květnu 2014 na Staré vodě, byla použita v 

době příměstského letního tábora, který naše sdružení již osmým 
rokem pořádalo. Letos se tábora zúčastnilo 16 dětí s 

autismem. Děti se svými osobními 
asistenty měly bohatý 
program. Navštívily 
aquapark, Arcidiecézní muzeum a relaxační prostředí 
snoezelenu, nenechaly si ujít možnost vyzkoušet si 
dopravní hřiště Semafor v Olomouci. Na jeden den měly 
k dispozici skákací hrad, který s radostí využily a poprvé si 
zahrály bowling. Vzhledem k jejich závažnému postižení 
by tyto děti neměly možnost, jako děti zdravé, absolvovat 
jiný tábor. Je pro nás tedy velmi důležité prostředky pro 
financování tábora každoročně sehnat.
      Děkujeme všem dárcům, kteří se nezdráhali nám nějakou 
částku poskytnout i přesto, že v dnešní době má většina lidí 
napnutý rodinný rozpočet.

     Veronika Pasierbová
      poradce rané péče Jdeme autistům naproti - Olomouc

Někde jsem četla: „ Čas je nekonečně dlouhá řeka, proplouvající našimi dny a lidský život je malé pozastavení 
v jejím toku“. 
 Snad jsou to chvíle, které se nám vryly do paměti, ač na jiné zapomínáme. Letos si připomínáme, že 
uplynulo 100 roků od I. světové války, ale už je tomu také 75 roků od druhé světové války, kterou mnozí z nás 
prožili a od této doby se mnohé změnilo. A do paměti naskakují dávné vzpomínky. V našem kraji byly v letním 
období hojně využívány vodní toky a to nejen ke koupání a rybaření, ale mladí chlapci tu proplouvali na svých 
kajacích, u mostu hned za Dubem muži  plavívali své  koně a na Mlýnském náhonu se to bělelo husami. 

Poděkování skupině ZÁSKOK a občanům Dubu n/M.

Vzpomínání paní Pospíšilové



Dva stařečkovi bratři odešli v mládí do Vídně a dvě příbuzné z Vídně navštívily naši rodinu a při procházce Dubem 
husy obdivovaly. Ty se ale bály o svá housata, natahovaly krky, syčely a mávaly křídly. Uřícené Vídeňačky nám 
pak vyprávěly: „ My utykaly a šíkaly. Vy chloupy husle. A dělaly sme kšššo“.

V paměti  mi zůstala i taková maličká dětská vzpomínka: tatínek měl v Dubě obchod a pro jižní ovoce jezdíval 
do Prostějova. Bratra a mne brával sebou. Jezdívali jsme kolem menšího domu, který měl na střeše velkou ceduli  
„ Jan Kakáč“  a nás to vždy rozesmálo. Pak nás tatínek zavedl do mlékárenské jídelníčky a dostali jsme krásně 
chlazenou kýšku a krajíček chleba s máslem mazaným do obloučků a nám to velice chutnalo. 

Jednou nás překvapili dva muži, kteří něco kopali na dvoře a pak se maminky přišli zeptat, jestli nechce kosti na 
polévku a s úsměvem ukázali drátěný koš plný lebek a hnátů. Byla jsem v šoku, ale později jsem se dozvěděla, 
že už před staletími byl pod naší ulicí hřbitov.

Vzpomínky také zalétnou na první školní den ve škole u kostela, kde nám laskavý pan řídící říkal: „ Milé děti, 
vítám vás v první třídě Obecné školy v Dubě“.

Učitelé bývali přísní i hodní a rákoska bývala vždy přichystána, ale spíš pro postrach. Jedna mladá paní učitelka 
mívala dlouhé červené nehty a mně dělalo zle, když nimi někde škrtla a mladý pan učitel ten nás měl zase 
rozdělené na Prince Bajaje a Šašky školní, ale bývala ve škole i legrace.
O televizi jsme neměli ještě  ani zdání, ale líbili se nám hudební pořady v rádiu, později potom písničky Ivety 
Simonové s Milanem Chladilem  a když Waldemar Matuška s Evou Pilarovou zazpívali : „ Ach ta láska nebeská“ 
byli jsme nadšeni, to už ale byla i ta televize. 

Mladé chlapce čekávala vojna, chodili k odvodu a kdo byl odveden přišel s kytičkou a kdo ne dostal vařečku.  
Říkalo se, že vojna udělá z chlapců muže a ti ve starším věku potom rádi na vojnu vzpomínali. Naučili se krásně 
pochodovat a kdo je slyšel zpívat  rád se zastavil a poslouchal – třeba tu „U našich kasáren stojí čestná stráž“.

Ale všechno se mění, co bylo už dávno není. Pro důchodce z Dubu Tučap a Bolelouce  byl před 11 lety založen 
Klub seniorů, kde se 1x za měsíc my starší občané scházíme, abychom se u kávy (a něco k tomu)  pobavili, 
zavzpomínali, případně i zazpívali. Někdy nám pořadatelky zajistí  zajímavou přednášku a dvakrát do roka 
zájezd. Náš klub také někdy navštíví i dubský starosta p. Vítězslav Křesina, společně popřejeme všem, kteří 
v příslušném měsíci oslavili narozeniny, připijeme jim sklenkou červeného vína  a zazpíváme jim  Živio… a 
dojde i na tu hanáckou: Na té našé Hané všecko máme, na našé Hané zpíváme. Na té našé Hané milované, Hanák 
orať nepřestane, protože me zme me a me se nedáme. 

Jak už bylo napsáno v minulém Zpravodaji všichni se těšíme na naši Seniorskou pouť, která se koná v krásně 
opravených prostorách na farském dvoře a  na kterou se sjíždějí nejen senioři z celého olomoucka, ale zatoulají 
se i ze vzdálenějších míst. Setkávají se zde se známými a při pěkné programu, dobrém občerstvení,a pěkných 
písničkách se pobaví, a zazpívají. Je to  zážitek, na který se dlouho vzpomíná. 

Za to,  že se můžeme setkávat v takovém  krásném prostředí musíme   poděkovat našemu p. faráři Janu Kornekovi, 
který byl při příležitosti svých 50 narozenin  jmenován proboštem. A který ze zanedbaných hospodářských budov 
s pomocí  dobrých lidí vybudoval společenské prostory,  které každý obdivuje.

Poslední velkou akcí, která se konala 24.8. na farním dvoře, pod záštitou ministra zemědělství  ČR Mariana 
Jurečky,  byla Hanácká dožínková pouť.  Po slavnostním průvodu obcí a slavnostní děkovné mši svaté bylo celé 
odpoledne   zaplněno zábavným programem, kde hrály dechové hudby, cimbálové muziky, folklorní soubory, 
byla zde ukázka historické zemědělské techniky, ochutnávka  regionálních potravin, k tomu dobré občerstvení, 
také počasí celé akci přálo. Co jiného by si návštěvníci a nebylo jich málo, mohli přát. Snad jen aby nám všem 
sloužilo zdraví a mohli jsme se  i v dalších letech zúčastnit takových pěkných dnů.   

                                                                              

Vzpomínala Blažena Pospíšilová. 



 Dlouhodobě se v naší ulici angažujeme společně s ostatními jejími obyvateli při stavění májky, a v loni 
jsme nově zavedli tradici předvánočního punče.

Asi třetím rokem se již „téměř profesionálně“ pár z nás věnuje oblíbené hře  v každém věku, a to myslím 
doslova, tzv. Petangu. Kdo by přece jen tuto hru neznal, tak se může podívat na  internetu na stránky http://
petanque.cstv.cz/

Začali jsme před 3 roky, jen tak pro zábavu a nakonec nás to tak chytlo, že si již 
druhým rokem předáváme mezi sebou putovní pohár. Nejen že se u hry dobře 
všichni pobavíme, ale mohou ji hrát s námi i děti, a o to je víc legrace. Vše se 
totiž může rozhodnout posledním hodem. Podle pravidel by měl být povrch pro 
hru tvrdý a zároveň písčitý, nicméně je vše o dohodě hráčů a nevěřili byste, ono 
se to dá hrát snad úplně všude.

Pokud hledáte sport nenáročný pro každý věk a nenáročný na finance, přitom 
bohatý na zábavu se svými přáteli – tak si zkuste zahrát PETANQUE !

Marcela Vystrčilová

U příležitosti pořádání již VIII. ročníku tradiční hasičské 
soutěže „Olomoucký drak“ si téměř 300 dětí -mladých hasičů 
nejen z Olomouckého kraje, ale i například ze Vsetínska, 
Ostravska, Brna nebo východních Čech přijelo poměřit svoje 
síly na stadion Lokomotiva v Olomouci.

Na naši „hodovou“ sobotu 5. září 
2014 se rovněž závodů zúčastnili dvě 
závodnice z SDH Dub nad Moravou. 
Svoje první závody v této disciplíně 
závodů jednotlivců v běhu na 60 m 
s překážkami  a hasičským nářadím 
v kategorii mladších dívek si zaběhla 

Marie Sedláčková, která s časem 17,91s obsadila mezi 45 závodnicemi krásné 6. místo. 
Od prvního ji dělilo pouhých 1,89s. V kategorii starších dívek nás zastupovala moje dcera 
Clarisse Vystrčilová, která skončila na těchto závodech na pěkném 31. místě ze 77. závodnic. 
Od prvního místa ji dělily pouhé 3,53s. Nicméně jako trenér jsem byla spokojená, neboť 
holky trénovaly v Bolelouci na cvičáku jen párkrát, počasí nám moc nepřálo, takže máme 
ještě na čem pracovat. Do konce roku nás ještě několik závodů i mimo okres Olomouc 
čeká.  Výsledky v jednotlivých kategoriích si můžete prohlédnout na http://oshol.hasici-ol.cz/?page_id=1077.

Nabídka pro všechny mladé hasiče nejen od Věrovan po Kožušany, kteří máte zájem se navíc ještě věnovat této 
individuální hasičské disciplíně - běhy jednotlivců na 60m  - mladší a starší kategorie (7-15 let), a na 100m – tzv. 
dorostenecké kategorie (12-18 let) se hlaste přímo u mě (mobil, fb, mail). Začátkem října bude schůzka a podány 
bližší informace o zimní přípravě, o soutěžích atd. v r. 2014/2015.  

Kont. osoba a trenér
Mgr. Marcela Vystrčilová

Mail: vystrcilova.marcela@seznam.cz
Mobil: 724983780

Olomoucký drak opět na „lokotce“

Akce na No name street (Bezejmenná ulice) – PETANQUE (čti petang)



Pozvánka na cestovatelskou přednášku: 

 Městys Dub nad Moravou Vás zve na cestovatelskou přednášku Jirky a Aleny Márových, v pátek 
21.11.2014 v 17:30h. v kulturním a společenském centru v Dubě nad Moravou. Tato přednáška o putování Jirky 
Máry, jednadvacetiletého mladíka trvale upoutaného na invalidní vozík, jeho rodiny i přátel nás tentokrát pozve do 
Spojených států. Projedeme jejich západní pobřeží od jižních končin až ke kanadské hranici. Navštívíme světové 
město hazardu, přičichneme k sírou zapáchajícím sopouchům národního parku Yellowstone a nahlédneme do 
bezedných hlubin Grand Canyonu. Bude nám dopřáno zakusit utrpení alcatrazských vězňů. A kdo by nechtěl 
zažít havaj! Nejlepší je to na Havaji ve víru tanečníků hula hula, v ruce barevný drink s deštníčkem, na zlatých 
plážích obklopených korálovými útesy s hejny pestrých rybek. Nás ovšem čekají i hrozivé vulkány, žhnoucí láva 
a boj s výškovou nemocí. Vydejme se společně s Márovými za krásami Ameriky a Tichomoří.

Sdružení obcí mikroregionu Království pořádá fotografickou soutěž a výstavu obrazů pro 
všechny své občany 

 „KRÁLOVSTVÍ OBJEKTIVEM OBČANŮ KRÁLOVSTVÍ“ – ve dvou kategoriích:

1. LIDÉ     

2. SVĚT ZVÍŘAT

Podmínky soutěže: autorem je občan mikroregionu Království, fotografie o velikosti A4 musí být vytištěny na 
fotografickém papíře, popis fotografií musí obsahovat jméno, adresu a telefon autora a kategorii, jeden občan 
může do soutěže přihlásit 4 snímky z každé kategorie. Současně s fotosoutěží se uskuteční výstava obrazů 
všeho druhu od autorů občanů mikroregionu Království. Fotografie i obrazy můžete odevzdat na kterémkoli OÚ 
mikroregionu Království do 31.10.2014. Vernisáž výstavy obrazů a vyhlášení výsledků fotografické soutěže se 
uskuteční v neděli 16.11.2011 v Kulturním domě v Císařově.

Charita Olomouc nabízí poradenství a pomoc potřebným lidem. 

Pokud se potřebujete na něco bližšího zeptat, obraťte se od pondělí do pátku na:  PORADENSKÉ CENTRUM 
CHARITY OLOMOUC, Wurmova 5, Olomouc. Email: skp@olomouc.charita.cz, web: www.olomouc.charita.cz, 
tel.: 585 203 102, Adéla Adámková, koordinátorka: 739 249 223, Eva Koblihová, sociální pracovnice: 
736 764 804. Služby jsou zdarma! Můžete zaslat sms s prosbou o zavolání a my Vám zavoláme zpět.

Zveme Vás
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na skautském táboře

Hanácká hasičská pouť

Hanácká dožínková pouť

mezinárodní skautská účast na Staré Vodě

Hanácká dožínková pouť

Hanácká dožínková pouť

Hanácká dožínková pouť

světlušky a vlčata po brigádě u Mlýnského náhonu


